
r ^

POKftET

EVROPASAD! evropasad.com
CR''*A GC'V'

3KUPSTINA CRNE GORE

pniMUENO-

OS 20 GOD.

KLASlFlKACtONI

BBOJ:

VE2A-.

EPA-

skraCcnica PmUXJ:

SKUPSTINA CRNE GORI-

Predsjedniku Andriji Mandicu

Postovani.

Ovim putem Vas obavjestavam da saglasno clanu 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, pitanje

predsjedniku Vlade, gospodinu Milojku Spajicu, u ime Kluba poslanika „Evropa sad

Drugoj - posebnoj sjednici Prvog redovnog (proijecnog) zasijedanja u 2025. godini postaviti,

ovlasceni predstavnik, poslanik Ugljesa Urosevic.
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S postovanjem,

Vasilije Carapic
Predsjednik Kluba poslanika „Evropa sad
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SKUPSTINA CRNE GORE

Prcdsjedniku Andriji Mandicu

Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, prcdsjedniku Vlade Crne Gore, g.
Milojku Spajicu, postavljam sljedece:

POSLANICKO PITANJE:

Postovani predsjednice Vlade,

V poslednje vrijeme cult smo vise informacija o dolaskii novog investitora ii Crnii Gorti -

Moltameda Alabara. Paralelno, ocekivano, jos vise dezinformacija o samom investitoru,

nacinu realizacije pa i samom projektu.

Istovremeno, iako ste jedva nesto vise od godinu dana na celu Vlade, iz islili izvora culi smo

i brojne optuzbe o nedostatku stranih investicija i losem upravljanju ekonomskim

ambijentom do toga da sii nerijetke i optuzbe da su programi „Evropa sad I i 2*^ krivi za
injlaciju.

Mozete li nam sada najprecizuije kazati o kakvoj investicijije rijec, sta preduzimate na planu
privlacenja investicija i kako uopste ocjenjujete efekte vase ekonomske politike na trenutnu
situaciju u zemlji?

Obrazlozenje:

Obrazlozenje cu dati na sjednici.

S postovanjcm.

UglJ rosevic

poslanik
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Adresa: Karadordeva bb,

SlOCto Podgorica, Crna Gora
° tel:+382 20 242 530

fax: +382 20 242 329

kobinet@gov.me

Crna Gora

Vlada CrneGore

Predsjednik Vlade
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Podgorica, 26.03.2025. godine

Klub poslanika „Evropa sad"
Poslanik: g-din Ugljesa Urosevic

POSLANICKO PITANJE

Postovani predsjednice Vlade,

U posljednje vrijeme culi smo vise informacija o doiasku novog

investitora u Crnu Goru - Mohameda Alabara. Paratelno, ocekivano, jos

vise dezinformacija o samom investitoru, nacinu realizacije pa i samom

projektu.

Istovremeno, iako ste jedva nesto vise od godinu dana na celu Vlade, iz

istih izvora smo culi i brojne optuzbe o nedostatku stranih investicija i

iosem upravljanju ekonomskim ambijentom do toga da su nerijetke i

optuzbe da su program! „Evropa sad 1 i 2" krivi za inflaciju.

Mozete li nam sada najpreciznije kazati o kakvoj investiciji je rijec, sta

preduzimate na planu privlacenja investicija i kako uopste ocjenjujete

efekte Vase ekonomske politike na trenutnu situaciju u zemlji?

ODGOVOR

Uvazeni poslanice Urosevicu,

Za Crnu Goru kao malu zemlju, zavisnu od uvoza i sa malom

proizvodnom bazom, izuzetno su vazne strane direktne investicije i

stvaranje povoljnog ambijenta za njihovo privlacenje. Zato sam kao

predsjednik Vlade, u svakoj svojoj inostranoj posjeti, a posebno

ucescima na ekonomskom forumu u Davosu u dva navrata i Samitu
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Vlada u Dubaiju, prezentovao neiskoriscene potencijale Crne Gore. Tu

prije svega mislim na energetiku, turizam, poljoprivredu, IT sektor i

infrastrukturu. Da bi veliki i reputabilan strani investitor izabrao jednu

zemlju on trazi stabilan politick! i ekonomski ambijent, kvalifikovanu

radnu snagu i sto je najvaznije - sigurnost svoje investicije koju mu

garantuje stepen vladavine prava.

Zato smo, kao 44. Vlada, od prvog dana. posveceno radili na svim ovim

obiastima kako bi Crnu Goru ucinili atraktivnijom za strane insvesticije

i obezbijedili uslove za puno koriscenje naseg ekonomskog potencijala.

Kao sto je poznato, Crna Gora je u junu prosle godine dobila pozitivan

IBAR i zatvorila tri poglavlja, cime je konacno ostvaren napredak na

polju vladavine prava.

Predvidiv, podsticajan i transparentan poreski sistem takode je nesto

sto predstavlja konkurentsku prednost kada je u pitanju privlacenje

stranih investicija. Zato smo usvojili Fiskalnu strategiju i sproveli

program Evropa sad 2 koji je, uz Evropu sad 1, omogucio da Crna Gora

postane drzava sa najnizim, a ujedno i najkonkurentnijim poreskim

opterecenjem rada u Evropi, kao kljucnog troska u poslovanju. Na bazi

ove reforme, ocekujemo nastavak pozitivnih trendova ulaganja stranih

investitora i generalno intenziviranje investicionog ciklusa u periodu

pred nama.

Afirmativnom ambijentu za strana ulaganja doprinosi i unaprjedenje

kreditnog rejtinga drzave Crne Gore u 2024, kao i pozitivni izvjestaji

medunarodnih institucija, koje svoje izglede rasta crnogorske

ekonomije u narednom periodu zasnivaju na snaznom investicionom
ciklusu. Cinjenice svakako pokazuju realno utemeljenje ovih

ocekivanja, buduci da je prema preliminarnim podacima u 2024. godini

ostvaren neto priliv stranih direktnih investicija od nesto ispod 490

miliona eura, sto je za 13% vise u odnosu na 2023. godinu, uz ostvareni

ukupni priliv stranih investicija od 890 miliona eura uz povecanje od
3,2%.

I pored pozitivnih trendova, nisam zadovoljan obimom stranih

investicija u Crnoj Gori u prethodnim godinama kao ni njihovom

strukturom, imajuci u vidu da su najveca ulaganja zabiljezena u sektoru

nekretnina. Zato se za svakog investitora moramo boriti, jer ni nasa



konkurencija, kako kada su u pitanju zemlje regiona. tako i globalno, ne

sjedi skrstenih ruku.

Upravo ste pomenuli interesovanje g. Alabara, investitora najveceg

formata koji se do sada zainteresovao za ulaganje u Crnu Goru. Radi se

0 osnivacu Emaar-a, jedne od najvedh kompanija u oblasti izgradnje u

UAE i uopste na svijetu i vlasniku Eagle Hills-a, koji implementira

projekte u 16 zemalja svijeta. Potencijalna saradnja
investitorom bila bi uspostavljena u sklopu Sporazuma o ekonomskoj

saradnji izmedu Vlade Crne Gore i Vlade Ujedinjenih Arapskih Emirata

koji obuhvata veliki opseg oblasti kao sto su infrastruktura, turizam,

izmedu

sa ovim

poljoprivreda, industrija, telekomunikacije. Ovaj sporazum
dvije zemlje bice potpisan uskoro, a na osnovu njega i detaljni

sporazumi za konkretne oblasti. Na ovaj nacin drzava UAE stoji iza

svakog investitora i garantuje za njega, a svi znamo koliko je ova zemlja

u svijetu prepoznata po kvalitetnim i inovativnim rjesenjima i

reputabilnim investitorima.

Konkretno polje interesovanja g. Alabara odnosi se na projekte u

turizmu, tacnije usmjereno je na izgradnju najveceg turistickog rizorta

na Jadranu, koji bi objedinjavao hotelske komplekse, turisticke

sadrzaje, marine, izgradnju infrastrukture. Interesovanje sa njegove

strane odnosi se na valorizaciju Velike plaze u Ulcinju, gdje je spreman

da ulozi milijarde eura i doprinose razvoju lokalne zajednice kroz fond

preduzetnike, univerzitet, revitalizaciju i restauraciju Starog grada,

razvoj aerodroma. Dakle, govorimo o renomiranom investitoru koji je

svjestan znacaja i uloge lokane zajednice u projektima ovakvih

dimenzija.

potencijala, i smatram da sansu za ogromne razvojne projekte treba

dati svima, narocito onima koji ovo zaista zele. Shodno tome, samim

Sporazumom predviden je razvoj projekata u oblasti turizma i

nekretnina i to kroz jedan projekat na Jugu i jedan na Sjeveru nase

zemlje, te su sve opstine ova dva regiona Crne Gore, sa cijim celnicima

imao sastanke ove sedmice, pozvane da kandiduju ideje ili

za

Duboko vjerujem u to da je cijela Crna Gora puna

sam

projekte.

Pitali ste me i o rezultatima primjene ekonomskih programa - Evropa

Sad 1 i Evropa Sad 2, pa cu za razliku od politicke konkurencije istaci

konkretne rezultate na unapredenju standarda gradana:



- Zahvaljujuci oviin projektima minimalna zarada u Crnoj Gori

povecana je sa 222€ na 600€ i 800€, sto je povecanje od 170% i

260%;

- Prosjecna zarada povecana je sa 524€ u 2020. na preko 1004€

trenutno, sto je uvecanje od blizu 92%;

- Minimalna penzija povecana je sa 296€ na 450€ ili 52%;

- Svi penzioneri od januarske penzije ostvarili su uvecanje od blizu

7%.

Uporedo, poresko opterecenje na rad je smanjeno, sto je uticalo na

drasticno smanjenje „sive ekonomije" na trzistu rada cemu svjedoci

podatak da je broj zaposlenih u periodu 2021-2024. godine povecan za

preko 74 000. Sve ovo postignuto je uz punu stabilnost javnih finansija

i kontinuirani rast prihoda budzeta.

Kada je u pitanju inflacija, kumulativna inflacija u Crnoj Gori za period

2021-2024. iznosila je 29,8% i bila je niza nego npr; u Madarskoj 47,2%,

Poljskoj 37%, Ceskoj 36,4%, Rumiji 35,3%, Slovackoj 32%. U

poredenju sa regionom vecu kumulativnu inflaciju imale su Srbija i

Makedonija dok je u Hrvatskoj bila samo blago niza nego u Crnoj Gori.

Nakon sprovodenja programa Evropa Sad 2, inflacija u novembru i

decembru 2024. kao i u januaru i februaru 2025. godine bila je na nivou

prosjeka ED, cime se potvrduje teza da je inflacija u Crnoj Gori

prevashodno uvozno generisana, te da je zahvaljujuci ovim

programima standard gradana ne samo ocuvan u uslovima negativnih

desavanja na globalnom nivou, vec i unaprijeden.

S postovanjem,

u

PREDSJEDNIK

i^ojko Spajic,V
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